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EXCHANGE 0F NOTES EETWEEN THE GOVERNMENT 0F CANADA AND THE 2

GOVERNMENT 0F THE UNITED STATES 0F AMERICA C0NSTITUTING AN
AGREEMENT CONCERNING THE CONTINUED USE 0F THE CHURCHILL
RESEARCH RANGE

i

THE AMBASSADOR 0F THE UNITED STATES 0F AMERICA TO THE

SECRETARY 0F STATE FOR EXTERNAL AFFAIRS 0F CANADA

No. 126Ottawa, 
June 29, 1973

No.: 126

I have the honor to refer to the agreement between the Government of the b
United States of America and the Government of Canada concerning the
support of United States activities at the Churchill Research Range, effected
by an exchange of Notes with Annex signed at Ottawa November 16 and

December 18, 1970.11)

By its terms the agreement will expire on June 30, 1973, unless extended di
for additional periods. Because of the mutual interest of both countries in
continued accommodation of United States activities at the Range, I have the
honor to propose that the agreement be extended for an additional period of r

three years, that is, until June 30, 1976, unless terminated by either govern- q

ment on three months' written notice to the other or unless extendeci for g

additional periods by mutual agreement of our two governments.

If this proposai is acceptable to the Government of Canada, I have the i
further honor to propose that this Note and your affirmative reply constitute si

an agreement on this matter effective on the date of your reply.

Accept, Sir, the renewed assurances of my highest consideration.
ti

ADOLPH W. SCHMIDT ri

The Honourable
Mitchell Sharp, P.C., ci
Secretary of State
for External Affairs,
Ottawa

(Treaty Series 1970 No. 32



ÉCHANGE DE NOTES ENTRE LE GOUVERNEMENT DU CANADA ET LE GOUVERNE-
MENT DES ÉTATS-UNIS D'AMÉRIQUE CONSTITUANT UN ACCORD CON-
CERNANT L'UTILISATION CONTINUÉE DU POLYGONE DE RECHERCHE
CHURCHILL

L'AMBASSADEUR DES ÉTATS-UNIS D'AMÉRIQUE AU SECRÉTAIRE
D'ÉTAT AUX AFFAIRES EXTÉRIEURES DU CANADA

(Traduction)

Ottawa, le 29 juin 1973

N° 126

MONSIEUR LE SECRÉTAIRE D'ÉTAT,

J'ai l'honneur de me référer à l'accord entre le Gouvernement des États-
Unis d'Amérique et le Gouvernement du Canada concernant l'appui des
activités des États-Unis au Polygone de recherche Churchill, effectué par un
échange de Notes avec Annexe signées à Ottawa le 16 novembre et le 18
décembre 19701).

Selon ses propres dispositions, l'accord doit expirer le 30 juin 1973 à
Moins d'être prorogé pour des périodes supplémentaires. Étant donné l'intérêt
qu'ont les deux pays à la continuation des activités des États-Unis au Poly-
gone, j'ai l'honneur de proposer que l'accord soit prorogé pour une période
supplémentaire de trois ans, c'est-à-dire jusqu'au 30 juin 1976, à moins que
l'un ou l'autre des Gouvernements n'y mette fin par un préavis écrit de trois
liois donné à l'autre ou à moins qu'il ne soit prorogé pour des périodes
supplémentaires par décision commune de nos deux Gouvernements.

Si cette proposition agrée au Gouvernement du Canada, j'ai l'honneur de
Proposer en outre que la présente Note et votre réponse affirmative consti-
tuent un accord sur la question qui entrera en vigueur à la date de votre
réponse.

Veuillez agréer, Monsieur le Secrétaire d'État, les assurances renouvelées
de ma très haute considération.

ADOLPH W. SCHMIDT
L'honorable Mitchell Sharp
Secrétaire d'État aux Affaires extérieures
Ottawa

" Recueil des Traités 1970 NI 32



THE SECRETARY 0F STATE FOR EXTERNAL AFFAIRS 0F CANADA
TO THE AMBASSADOR 0F THE UNITED STATES 0F AMERICA

Ottawa, June 29, 1973
No. FLA-364

ExcELLENCY,

I have the honour to refer to your Note No. 126 of June 29, 1973, concern-
ing the continued use of the Churchill Research Range by the United States
for the purposes of sounding rocket launchings and other peaceful scientific
activities.

I arn pleased to inform you that the Government of Canada accepts the
proposais set forth in your Note and agrees that your Note, together with this
reply which is authentic in Englîsh and French, shall constitute an agreement
between our two Governments which shall enter into force on July 1, 1973,
and remain in effect until June 30, 1976, unless terminated by either Govern-
ment on three months' written notice to the other or uniless extended for
additional periods by mutual agreement of our two Governments.

Accept, Excellency, the renewed assurances of my highest consideration.

MITCHELL SHARP
Secretanj of State

for External Affairs
His Excellency
The Honourable Adolph W. Schmidt,
Ambassador of the United States of America,
Ottawa.



LE SECRÉTAIRE D'ÉTAT AUX AFFAIRES EXTÉRIEUVES A
L'AMBASSADEUR DES ÉTATS-UNIS D'AMÉRIQUE

Ottawa, le 29 juin 1973

N° FLA-364

MONSIEUR L'AMBASSADEUR,

J'ai l'honneur de me référer à votre Note n° 126 du 29 juin 1973 concernant
l'utilisation par les États-Unis du Polygone de recherche Churchill aux fins de
lancement de fusées-sondes et d'autres activités scientifiques de caractère
Pacifique.

Je suis heureux de vous faire savoir que le Gouvernement du Canada
approuve les propositions énoncées dans votre Note et accepte que votre
Note, ainsi que le présente réponse dont les versions anglaise et française font
également foi, constituent entre nos deux Gouvernements, un accord qui
entrera en vigueur le 1- juillet 1973 et qui restera en vigueur jusqu'au 30 juin
1976, à moins que l'un ou l'autre des deux Gouvernements n'y mette fin par
Préavis écrit de trois mois donné à l'autre ou qu'il soit prorogé pour des
Périodes supplémentaires par voie d'accord mutuel entre nos deux
Gouvernements.

Veuillez agréer, Monsieur l'Ambassadeur, les assurance renouvelées de
Ma très haute considération.

Le secrétaire d'État
aux Affaires extérieures

MITCHELL SHARP

Son Excellence l'honorable
Adolph W. Schmidt
Ambassadeur des États-Unis d'Amérique,
Ottawa.
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